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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért érkezhetnek elképesztően magas gázszámlák a 
családoknak?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt időszakban egyre több panasz érkezik, hogy az MVM Next Energiakereskedelmi Zrt. az
éves gázóra-leolvasásokat követően a következő naptári  évre olyan becslésen alapuló számlákat
bocsát ki, amelyek már nem tartalmazzák, vagy extrém kis mértékben tartalmazzák a múlt évben
meghozott  rendeletekben foglalt  I.  kategóriás  árszabást.  Sok esetben  az  I.  kategóriájú  árszabás
minimálisra  szorul  vissza  a  számlaösszesítőkön,  amely  nem  áll  arányban  a  rendelet  által  a
lakosságnak biztosított értékekkel, kedvezményekkel, azokhoz képest elenyésző mértékű. Hasonló
a  helyzet  a  nagycsaládosok  I.  kategóriás  kedvezményének  érvényesítésével  is.  Így  messze  a
rendeletekben  meghatározott  kedvezményes  értékek  alatti  értékek,  és  ezáltal  megnövekedett
összegek jelennek meg a számlán.

A fenti gyakorlat azért is káros, mert sok esetben a korábban még támogatotti körben megkapott
kedvezmények keretében 20-30 ezer forintos havi számlák kerültek kibocsátásra, míg a következő
hónapokra már alig nagyobb becsült fogyasztásra 60-120 ezer forintos összegeket követel a MVM.
Lényegében  az  MVM  a  számlázási  gyakorlatával  részben  megszüntette  a  rezsicsökkentést,  és
versenypiaci  árakat  számláz  ki  családoknak.  Vannak  számlák,  amelyeken  az  éves  I.  kategóriás
nagycsaládos gázárkedvezmény 79 652 MJ/év értékét nem engedi emiatt felhasználni az MVM,
helyette ennek közel felét, 30 000 MJ versenypiaci áron kíván kiszámlázni. Ennek köszönhetően a
családtámogatási  kedvezményt csökkenti,  amely által  37%-ban a fizetendő szolgáltatásánál nem
tudja érvényesíteni a fogyasztó a rendelet szerint neki járó kedvezményt.

A  számlázási  és  üzleti  gyakorlatot  érdemes  tehát  a  döntéshozók  részéről  megvizsgálni,  és
amennyiben szükséges, haladéktalanul közbelépni.

Mindezekre tekintettel az alábbi kérdésekre várom a Tisztelt Miniszter Úr megtisztelő válaszát:



• Ismert-e az ilyen számlázási számolási gyakorlat az MVM részéről?
• Ismert-e olyan gyakorlat, amely olyan hivatkozással számláz már versenypiaci árat 

nagycsaládosoknak, hogy a 2022. augusztus elején adott kedvezmény csak egy évre szól, 
így az éves összesítőszámla után kalkulált havi díj már nem, vagy extrém csökkentett 
mértékben tartalmazza az I. kategóriába eső nagycsaládos árat vagy I. kategóriájú árat?

• Valós-e, hogy az új díjszabásban csökkentett mértékben érvényesíti az MVM az I. 
kategóriás kedvezményt?

• Van-e olyan rendelkezés, amely alapján csak egy évig tartott az augusztusban adott 
nagycsaládos kedvezmény? Meddig hatályos tehát a 259/2022. (VII. 21.) Korm. rendelet? 

• Meddig érvényes a nagycsaládosok gázártámogatási kedvezménye és azon igazolások az 
MVM felé, amelyeket a kormányhivatal állított ki?

• Kell-e újra kérni a nagycsaládosoknak az I. kategória szerinti kedvezményt az MVM felé 
igazolásnak?

• Milyen jogorvoslattal élhetnek az új emelt összegű számlát kapó felhasználók?
• Vizsgálták-e, hogy az MVM eleget tett-e az ügyfelek részére a rendeletben meghatározott 

értesítési kötelezettségének, hogy őket más kategóriába sorolja át, vagy részükre nem 
alkalmazza tovább az I. kategóriás nagycsaládos kedvezményt?

• Milyen lépéseket tud tenni a Minisztérium?
 

Várom érdemi válaszát!

 

Dr. Lukács László György
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